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Het interview met burgemeester Dijsselbloem over de groeispurt die ons te wachten staat, 

roept veel vragen op. Volgens hem zijn de 100.000 nieuwe woningen die voor 2040 

gerealiseerd moeten worden, hard nodig om ASML en andere bedrijven voor de regio te 

behouden. Alsof die bedrijven met een minder spectaculaire groei meteen zouden 

verdwijnen!  

Dijsselbloem lijkt de groeiverwachtingen van ASML blind te omarmen. Maar wat zijn die 

verwachtingen waard? De groeiprognoses van dat bedrijf zijn voorlopig flink naar beneden 

bijgesteld. En over twee decennia liggen de kaarten weer heel anders. Want, zoals 

Dijsselbloem zegt, de techbedrijven van nu zijn er dan niet meer of zijn helemaal veranderd. 

Zo snel zal het gaan. Maar als de toekomst zo ongewis is, waarom dan tienduizenden expats 

hier naar toe halen? Het is veel verstandiger te varen op het kompas van beheersbare en 

sociaal-verantwoorde groei. En ervoor te zorgen dat Brabantse woningzoekenden niet verder 

weggedrukt worden.  

Volgens Dijsselbloem zijn er al genoeg mogelijkheden voor inspraak en participatie. Vreemd, 

want als het gaat om beslissingen over de economische toekomst van de regio staan 

burgers buitenspel. Sterker, het succes van het triple helix model is volgens de Brainport-

filosofie juist te danken aan het buiten de deur houden van burgers. Ex-burgemeester Rob 

van Gijzel was er eerlijker over: bedrijfsleven en kennisinstellingen zouden beter en sneller in 

staat zijn op efficiënte wijze publieke middelen in te zetten dan gemeenteraden.  

Al bij al blijft het van de zotte dat de keuze voor bulldozergroei volledig over de hoofden van 

burgers heen gaat. Onze leefomgeving mag van regiobestuurders kennelijk flink overhoop 

worden gehaald.   
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